
(VIDEO)  Corul  Callatis  ar
putea RATA deplasarea la un
concurs  internațional:
Plecarea  lor  ar  trebui
plătită  din  banii  OMD
Mangalia,  instituție  cu
datorii ENORME
27 iunie 2025 16:49

Așa  cum  arătam  în  mai  multe
materiale  de  presă,  OMD  Mangalia
este instituția care ar trebui să
se ocupe de promovarea orașului în
țară și peste hotare și care are,
potrivit  consilierilor  locali,
datorii de 1, 2 milioane de euro.
Cu  toate  acestea,  primarul
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Mangaliei  a  găsit  de  cuviință  să
„arunce”  banii  pentru  deplasarea
Corului Callatis în ograda acestei
instituții datornice.
Corul Callatis din Mangalia, multiplu laureat la festivalurile
internaționale de profit, este în pericol să nu se mai poată
deplasa la următorul eveniment.

Motivul este unul simplu: în ciuda faptului că, pentru astfel
de evenimente, banii alocați ar fi trebuit să vină din bugetul
local – așa cum se întâmplă atât în consiliile locale, cât și
cele județene – primăria a ținut neapărat să acorde suma de
bani de la Organizația de Turism Mangalia, cu datorii de peste
un MILION DE EURO.

Adică  exact  structura  care,  potrivit  declarațiilor
consilierilor locali, are probleme extraordinar de mari cu
datoriile pe anii trecuți și, implicit, organizația care în
niciun caz nu ar putea acorda banii copiilor pentru deplasări.

Profesorul Traian Broască, coordonatorul Corului Callatis a
venit astăzi, împreună cu părinții și copiii, să pledeze cauza
corului.

Președintele de ședință, Leonard Tănase, care, în calitate de
consilier județean a ajutat Corul Callatis, a declarat:

“Domnul  profesor  este  chiar  aici,  i  s-a  spus  că  dacă  nu
aprobăm, pe bugetul OMD, suma de bani, nu mai poate pleca.

Îi  spun  domnului  profesor  că  astăzi  nu  se  votează  niciun
buget, nicio sumă de bani. Azi aprobăm doar pe cel care ne va
reprezenta pe noi, Consiliul Local, în cadrul OMD.

Varianta corectă de a vi se aloca acești bani nu era pe OMD,
ci pe Legea 350, și puteați avea de mult acești bani, dacă



primăria dorea, cu adevărat, să vă ajute.

Pe Legea 350 este o comisie, se acordă un punctaj, pe care cu
siguranță îl aveați maxim. Tot maxim de punctaj ați avut și la
Consiliul Județean când eu și Nicu Moroianu eram consilieri
județeni.

Pentru Corul Callatis știi foarte bine că și eu, și Nicu
Moroianu am făcut tot posibilul și am reușit să vă trimitem
corul la festivaluri internaționale.

Leonard Tănase a reamintit faptul că Primăria Mangalia nu a
dat banii necesari Corului Callatis, în ciuda nenumăratelor
promisiuni:

“Ați ajuns atunci exact în situația în care sunteți acum, fără
banii primiți și cu avansul dat de către părinți. De două ori
v-a făcut acest lucru primăria. Și, tot de două ori am reușit,
împreună cu o mână de oameni inimoși, agenți economici, să
strângem banii și să trimitem Corul Callatis la festivaluri”.

Soluția găsită de șeful OMD, Dumitru Filip și de secretarul
primăriei,  Andreea  Ciocănel,  a  fost  aceea  de  a  aproba  ÎN
TOTALITATE bugetul OMD, și, astfel și suma necesară corului.
Însă acest lucru ar fi fost imposibil, OMD Mangalia fiind, așa
cum au declarat consilierii, o “bubă” plină de datorii.

“Trebuie să se înțeleagă faptul că oamenii aștia din sală,
părinții copiilor, s-au luptat ani întregi cu administrația
locală. Știu și părinții și domnul profesor. Noi am fost cei
care am ajutat Corul Callatis atunci când primăria îi băga
bețe în roate. Nu este legal, din punctul meu de vedere, să
alocăm bani prim OMD. Legal era să fie prinși în bugetul
local, pe Legea 350, a finanțărilor pe Cultură și Sport, era o
variantă foarte simplă și legală. Depuneam un simplu dosar, o
comisie sub comanda domnului primar aproba banii și era totul
terminat. Se putea face lucrul acesta de la începutul anului”,
a mai spus Leonard Tănase.



Traian  Broască  le-a  mulțumit  celor  doi  foști  consilieri
județeni – lui Nicolae Moroianu și lui Leonard Tănase și  i-a
rugat pe toți cei din administrație să întindă o mână de
ajutor copiilor premianți:

“Noi am trimis prima tranșă de bani din acest proiect, prin
bunăvoința părinților, de la mine, de la alți oameni de bună
credință. Vom pierde acești bani.

Nu știu ce soluție mai există, pentru că, până pe 15 iulie
trebuie să trimitem următoarea tranșă (circa 20.000 de euro
n.r.). Nu vrem să pierdem această continuitate, pentru că va
trebui să o luăm de la capăt, cu preselecții.

Lucrul acesta s-a întâmplat de-a lungul anilor, când foarte
bine ați spus, am alergat să facem rost, pe ultima sută de
metri, de bani pentru a putea pleca.

Nu  știu  de  ce  trebuie  pedepsiți  acești  copii,  care  sunt
numărul 1 în Europa”, a spus Traian Broască.

Pentru a rezolva situația Corului Callatis, consilierii PSD,
USR și AUR au spus că, la orice oră din zi sau din noapte, vor
aproba suma necesară deplasării corului, printr-o rectificare
bugetară. Cu condiția ca primarul Mangaliei să înainteze un
proiect de hotărâre în acest sens.

Secretara  primăriei,  Andreea  Ciocănel,  a  spus  că  este
imposibilă  o  rectificare  bugetară.  Bugetul  aprobat  de
consilieri în urmă cu câteva zile nu a fost, încă, încărcat în
programul Trezoreriei, fără a da mai multe amănunte despre
acest lucru.

Singura soluție, a mai spus secretara primăriei, ar fi fost
aprobarea întregului buget al OMD, lucru la fel de imposibil,
pentru că instituția are datorii foarte mari.

O propunere inedită a venit din partea președintelui PSD,
consilierul Neculai Tănasă:



”Eu am o propunere extrem de simplă: toți consilierii locali,
mai ales cei de la PNL care au hoteluri și afaceri bănoase, să
oferim câte 500 de euro. Eu sunt primul care va face acest
lucru. Aștept să mi se alăture și colegii liberali”.


